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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS z 24. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 19. 4. 2021 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Vít Šimral, Martin Dlouhý, Marta Gellová 

                                               Jan Martínek, Tereza Nislerová, Petr Fifka, Tomáš Kalivoda, Radek                     

                                               Lacko, Jakob Hurrle 

Omluveni:  -  

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 15:00 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje na ověřovatele zápisu Martina Dlouhého.  

Hlasování: pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen Martin Dlouhý. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu jednání a navrhuje 
o něm hlasovat v této podobě: 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 
3. Tisk R-39845 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR  
4. Tisk R-39766 ke schválení projektů v rámci 47. výzvy OP PPR ČR 
5. Tisk R-39797 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2021 
6. Informace o aktuálním stavu voucherových programů  
7. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

Předseda Jiří Pospíšil předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky jednání s materiálem. 

Jedná se o informace, které předkládáme každý měsíc. Shrnují vývoj za poslední měsíc a popisují 

současnou situaci. Vyhlásili jsme celkem 55 výzev za 16,3 mld. Kč, což představuje 161 % z celkové 

alokace programu. V současné době jsou stále vyhlášeny tři výzvy v prioritní ose 1, 2 a 3. V prioritní 

ose 4 - v oblasti školství, jsou výzvy již uzavřeny a probíhá jejich hodnocení. Aktuální situaci shrnuje 

závěrečná tabulka v předloženém materiálu. Červeně zvýrazněné buňky ukazují, kde došlo k nějaké 

změně. Je zde uvedená ukončená výzva č. 57 v oblasti školství, která byla uzavřena 15. března 2021. 

Do této výzvy přišlo celkem žádostí za 92 mil Kč, a v současné době dochází k hodnocení těchto 

žádostí. Zároveň jsou zde vyznačené tři otevřené výzvy, ve kterých příjem žádostí stále probíhá. 

V jedné z uvedených výzev budeme schvalovat první část projektů, neboť se jedná o tzv. průběžnou 

výzvu. Toť vše k obecné informaci o stavu čerpání. Pan předseda Jiří Pospíšil děkuje a konstatuje, zda 

opravdu máme rozděleno 86% alokované částky. Pan ředitel Andrle potvrzuje, že 86% alokace 

programu máme zasmluvněno.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 

finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR. 

Hlasování:  pro:   8 proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-39845 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR  

Od tohoto bodu se připojil i místopředseda výboru Jaromír Beránek. Pan předseda Jiří Pospíšil předává 

slovo panu Andrlemu. Jedná se o výzvu investiční, na podporu sociálních služeb, komunitního života a 

sociálního bydlení. V této výzvě schvalujeme projekty již podruhé. Jedná se o výzvu průběžnou, ve 

které mohou projekty přicházet po delší časové období. Část projektů byla schválená již v minulosti. 

Nyní schvalujeme druhou, větší část. Čeká nás ještě jedno kolo poté, co tuto výzvu ukončíme a 

uzavřeme v červnu 2021. Dnes tedy schvalujeme celkem 5 projektů, které doporučujeme podpořit 

v realizaci, a to za celkem 32,95 mil. Kč. Těchto pět projektů, s kterými uzavřeme smlouvy, bude moci 

být zrealizováno. Zároveň schvalujeme 7 projektů, které budou zařazeny do zásobníku, protože byla 

již vyčerpána alokace. Projekty v zásobníku jsou celkem za 58 mil. Kč. Tyto projekty by byly 

realizovány ve chvíli, kdy by se podařilo najít nějaké dostupné finanční prostředky. Případně, kdyby 

některý z dostupných projektů, který byl již schválen, odmítl svoji realizaci.  
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Diskuze: Pan předseda Pospíšil žádá o přiblížení nějakého zajímavého projektu. Pan ředitel Andrle 

tedy uvádí, že v aktivitě A, která se týká sociálních služeb, navrhujeme nyní jeden projekt ke 

schválení. Jedná se o projekt organizace Rozkoš bez rizika. Což je organizace, která by chtěla 

vybudovat mobilní poradnu, jakožto bezpečné místo pro poskytování služeb v oblasti pomoci ženám, 

které se dostaly do nepříjemné životní situace. Podrobnější informace jsou uvedeny v materiálu. 

Zároveň podporujeme velké množství projektů v aktivitě B, což jsou komunitní centra. Jedná se ve 

všech případech o projekty, které jdou do zásobníku. Je zde organizace např. Římskokatolické farnosti, 

MČ Praha Čakovice, Kolovraty, Lysolaje a dva spolky, Centrum RoSa a ArtMovember. Toto jsou ale 

projekty, které nyní dotaci nedostanou a budou zařazeny do zásobníku. Jedná se o poskytování 

komunitních služeb v objektu, který pomůžeme zrekonstruovat a obnovit. Poté podporujeme další dva 

projekty na sociální bydlení MČ Prahy 7 – renovace sociální bytu v ulici Osadní a sociální byty v ulici 

U Průhonu. Každý projekt je zhruba za 800 tis. Kč. Jako další zde máme dva kombinované projekty ve 

smyslu, že kombinují komunitní centrum a sociální službu. Jedno z nich je Praha 14 – Nízkoprahové a 

Komunitní centrum Baštýřská- Jahodnice. Jedná se o rozvoj sociálních služeb a podporu aktivizace 

komunitního života prostřednictvím jejich organizací. Organizace dostávají poměrně významné 

částky, každá zhruba 15 mil. Kč. To jsou tedy dva největší projekty z uvedené výzvy. Pan předseda se 

dotazuje na případná rizika u uvedených projektů. Pan ředitel Andrle sděluje, že se vždy na 

problematické projekty upozorňuje, ale zde u těchto sociálních projektů se s žádnými významnými 

problémy nepotýkáme, ani je neočekáváme. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 

projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  9 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 

Bod 4: Tisk R-39766 ke schválení projektů v rámci 47. výzvy OP PPR ČR 

Od tohoto bodu jsou přihlášeni všichni členové výboru. Předseda Jiří Pospíšil představuje uvedený 

materiál a předává slovo řediteli Andrlemu. Pan ředitel uvádí, že materiál je velmi obsáhlý cca přes 

200 stránek. Jedná se o schválení projektů zaměřených na komunitní centra - neinvestiční projekty na 

provoz komunitních center. Jedná se o tzv. „měkké projekty“, finance směřující do mzdových nákladů, 

zajištění provozu a vybavení komunitních center tak, aby svoji činnost mohly vykonávat. V tomto 

materiálu řešíme doporučení k financování pro celkem 105 projektů o alokaci 411 mil. Kč. Avšak 

z těchto 105 projektů pouze 33 schvalujeme ve smyslu, že s nimi bude uzavřena smlouva a mohou být 

rovnou podpořeny. Zbylých 72 projektů jde opět do zásobníků projektů. Jedná se, jako v předchozím 

případě, o poslední výzvu, neboť alokace již je vyčerpána. Rozdělujeme tak poslední finance. O tento 

typ výzvy je velký zájem. Celkem přišlo 128 žádostí. Požadováno bylo celkem cca 492 mil. Kč. 
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Některé projekty byly vyřazeny na formálním hodnocení, celkem 6 ks, 17 ks vyřazeno na věcném 

hodnocení a 105 prošlo celou fází hodnocení. Avšak pouze na 33 projektů máme k dispozici finanční 

prostředky. Tudíž 33 žádostí dostane podporu ve výši cca 139 mil. Kč, za situace, že budou podepsány 

všechny smlouvy. Do zásobníku jde tedy 72 projektů za 272 mil. Kč. V obecné rovině lze říci, že se 

všechny projekty zaměřují na komunitní aktivity, potkávání osob různých cílových skupin (lidé bez 

domova, veřejnost apod.). Dochází zde k prolínání definovaných cílových skupin z výzvy. Podrobné 

popisy jsou uvedeny v pokladech.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 

projektů v rámci 47. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  11 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 5: Tisk R-39797 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR 
v roce 2021 
 

Předseda výboru předává slovo panu Andrlemu, který sděluje, že se jedná o technický formální tisk 

řešící rozpočtové úpravy. Jedná se o již schválené projekty, na které byly poskytnuty jednotlivé splátky 

dotací. V materiálu je přehled všech rozpočtových opatření. Jedná se o městské části a jejich 

příspěvkové organizace. V materiálu jsou uvedeny např. komunitní centra MČ, provoz dětských 

skupin na Praze 4, šablony pro MŠ. Celkem jsou rozpočtové úpravy za přibližně 19 mil. Kč.   

 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 

za účelem financování projektů z Operačního programu Praha – pól růstu ČR a doporučuje ZHMP 

schválit příslušný tisk. 

 
Hlasování:  pro:  11 proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 6: Informace o aktuálním stavu voucherových programů  
 
Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo Vojtěchu Žabkovi, který představí uvedený materiál. Pro 

úplnost bude materiál promítnut. V popisovaném materiálu se jedná o dva voucherové programy – 

inovační projekty a specializované projekty. Byla představena informace o stavu inovačních voucherů 
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- první až čtvrtá výzva. Aktuálně je v realizaci projektů za 47 mil. Kč, dvacet jedna již má schválenou 

žádost o platbu, sedm jich bylo zamítnuto. Za cca 16,3 mil. Kč byly projekty nerealizovány. 

V materiálu jsou shrnuty hlavní důvody, proč se inovační vouchery nepodařily: co bylo zjištěno od 

žadatelů nebo přímo z vlastních zkušeností, abychom se případně do budoucnosti mohli v této oblasti 

inovací dále poučit. Jednak byly přísně nastavené podmínky, zejména v těch prvních výzvách. Nyní 

jsou tyto podmínky postupně odbourávány. Dále ředitel Žabka uvádí, že byla zvolena kolová výzva na 

místo průběžné, takže žadatelé měli poměrně málo času na přípravu, protože byl nízký zájem 

poskytovatelů těchto znalostí a byla komunikační bariéra mezi poskytovateli znalostí. Poskytovatelé 

znalostí si mohli požádat a získat tak finance i odjinud. Za stejnou administrativu mohli získat větší 

množství financí. Poté jsou zde známé problémy s hodnocením druhé výzvy a problémy s realizací 

v souvislostí s pandemií Covid-19. Další kapitolou jsou specializované vouchery. Zde bylo 

zasmluvněno celkem cca 230 mil. Kč, z nichž máme aktuálně v realizaci za 85 mil. Kč., Za 116 mil. 

Kč máme již schváleny žádosti o platbu, za 64 mil. Kč bylo žádostí o platbu zamítnuto. Projekty za cca 

22 mil. Kč nebyly realizovány. Zde máme také podanou žádost o prodloužení. Díky panu řediteli 

Andrlemu bylo prodloužení schváleno. Projekty jsou tedy prodlouženy. U obou projektů dochází 

k minimalizaci administrativních nákladů. Tým je nastaven na minimální možnou mez. Informace 

týkající se predikcí o navrácení dotace je stejná jako na minulém jednání. Předpokládá se, že u 

inovačních projektů se bude jednat o nutnost dofinancování ve výši zhruba 17 mil. Kč. U 

specializovaných voucherů nepředpokládáme dofinancování žádné.  Pan předseda Pospíšil konstatuje, 

že škoda je v zásadě cca 17 mil. Kč u pražského inovačního voucheru. Ředitel Žabka tedy uvádí, že 

škoda je stanovena v této výši nejen díky pandemii Covid-19, ale i z důvodu nastavení hodnocení 

projektů, které od začátku bylo špatně nastavené. Měla být nastavena lepší, jiná příprava, hned 

v úvodu projektu, dodává Žabka.    

Diskuze: Do diskuze se přihlásil místopředseda Beránek. Spíše než dotaz, je to poděkování, protože 

vnímá, že pan ředitel Žabka za tu vzniklou situaci nemůže. Nenese na tom žádný podíl viny a 

přehledně odprezentoval, jaké by měly být kroky, pokud bude nějaké příště, ať už v návaznosti na 

vypisované nové operační programy, nebo ze zcela jiných zdrojů, abychom měli zkušenosti a mohli se 

poučit. Uvádí, že je to dobrý materiál, který bychom měli zahrnout do našich dlouhodobých podkladů. 

Dále se do diskuze přihlásila členka výboru paní Marta Gellová. Děkuje za materiál s tím, že konečně 

je zde prezentován přehledný stav. Dříve podklady v tabulkách nebyly přehledné, nedávaly v zásadě 

žádný konkrétní stav, nebylo z nich patrné, jaký je skutečný stav. Dodává však, že je otázka, zda se na 

této predikci může něco zásadního změnit, nebo je toto jasný směr, kterým a jak inovační vouchery 

dopadnou. Druhá otázka paní Gellové zní, kdy budeme vědět finální stav. Zda opravdu predikce 

vychází. Ohledně predikcí pan ředitel Žabka uvádí, že vše zatím vychází. Tento stav by se neměl 

změnit. Nepředpokládá se nějaké nečekané zvýšení, ale rozdíl se může pohybovat v řádech sta tisíců. 

Na druhou otázku paní Gellové odpovídá projektová manažerka paní Aneta Šubrtová z odboru PRI, 
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která uvádí, že hlavně u inovačních projektů můžeme očekávat uzavření a finalizaci na přelomu léta 

2021. Očekávají se poslední žádosti o platbu. Pan předseda Pospíšil děkuje a uzavírá diskuzi.   

  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu 

voucherových programů. 

Hlasování:  pro:  11 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 7: Různé 
Pan předseda Jiří Pospíšil uvádí v bodu různá témata předsednictví. K tomuto bodu budeme 

pokračovat také na příslušné komisi. Pan Reda Ifrah se tématu systematicky věnuje. Téma 

předsednictví se začne řešit primárně po parlamentních volbách. A až poté se bude reálně jednat, zatím 

nejsou partneři na vládní úrovni. Debata má tak spíše akademický charakter, a je v zatím přípravné 

fázi. Proběhlo jednání s ředitelem a pracovníky odboru kultury, kteří mají výborné nápady, které bude 

třeba řešit i s novou vládou. Např.: realizace výstav v zahraničí, vyvedení českého umění v rámci 

předsednictví, a to pod hlavičkou Prahy. Tyto projekty jsou milionové hodnoty, a je nutná participace 

státu a Ministerstva kultury ČR. Nyní nebudeme schopni vše dojednat. Jedná se o sumář dobrých 

nápadů, který se v současné době shromažďuje a jehož témata budou velmi zajímavá. Pan předseda 

Pospíšil vyzývá kolegu Ifraha, který doplňuje k tématu, že informace budou poskytnuty na dalším 

jednání komise k předsednictví. K projednání bude zpracovaný materiál odborem FON, který bude 

předán také na jednání RHMP. Kolega Ifrah jedná za MHMP na Úřadu vlády ČR. Nikdo z přítomných 

nemá dotazy. Pan Ifrah tedy představí na komisi připravený materiál, který bude schválen členy 

výboru, a očekávají se případné otázky. Předseda uvádí, že jsme ve fázi shromažďování nápadů a 

podnětů. Další dotazy k předsednictví nejsou.  

Další bod a technický dotaz na úředníky pokládá předseda výboru Pospíšil. Vzhledem k informacím 

z jednání RHMP, kde se diskutovaly formy jednání, je zde aktuální otázka ve vztahu k měnící se 

epidemiologické situaci. Je nutné, aby někdo z úředníků hlídal tyto pravidla. Jednací řád na RHMP 

umožňuje jednání kombinovanou formou, tj. jednání na osobní úrovni, nebo dálkově on-line. Pokud se 

epidemiologické podmínky budou zlepšovat, respektoval by pan předseda pozici členů výboru. 

Členové preferují dálkové on-line jednání. Pan předseda dodává, že je nutné, abychom neporušovali 

žádná ustanovení. Pan ředitel Andrle ještě k uvedenému tématu uvádí, že projednávaný materiál byl na 

dnešním jednání RHMP. Cituje, že jednání výboru se lze účastnit také prostřednictvím dálkového 

přenosu, kdy musí být prokazatelná identita zúčastněného pomocí obrazu i zvuku. Zde tedy žádá 

členku výboru paní Nieslerovou, aby na dalším jednání připojila kameru. Zároveň je zde v materiálu 

uvedeno, že jednání formou videokonference může být řešením pouze v případně, že tak určí ze 

závažných důvodu předsedající. Otázkou zůstává, zda je to rozhodnutí předsedajícího, nebo se musí 
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vydefinovat jasné závažné důvody. Věc bude dořešena i v návaznosti na nadcházející jednání ZHMP, 

kde toto bude také diskutováno. 

 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:40 hod. 

Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 24. 5. 2021 od 15 hod.  

 

 

 

 

 
 
Ověřil:  Martin Dlouhý, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


